



Department of Health, Kinesiology, and Applied Physiology
Concordia University
7141 Sherbrooke St. West
Montreal, Quebec

Graduate Assistant Position: Montreal Alouettes / Concordia University

Program Overview:

The goal of this graduate assistant (GA) position is to provide a graduate student financial support while conducting research and providing athletic therapy services with the Montreal Alouettes. The successful applicant will function as a seasonal athletic therapist with the Montreal Alouettes from May 2024 until November 2024 (6 months) while being enrolled in graduate school in the Department of Health, Kinesiology, and Applied Physiology. The graduate assistant will be responsible for studying the assessment and management of hamstring strains. Hamstring strains are a significant problem in many sports especially in the CFL. The research will involve imaging technologies and objective measures of function and strength.

Program Objectives:

- Manage a research project on musculoskeletal injuries.
- Increase clinical competence in management of sport and orthopedic injuries at the professional level by working full-time with the team.
- Help mentoring undergraduate students in athletic therapy.
- Facilitate education and knowledge translation in the field of athletic therapy by publishing your results.

Pre-Requisites:

- Certified Athletic Therapist
- Malpractice Insurance
- Sport First Responder Certification
- Acceptance into the MSc/ PhD in Health and Exercise Science at Concordia University

The support includes a 15,000\$ stipend with options for more compensation if you earn a TA position, team gear and 2 tickets for every home game.

Season Schedule:

Training camp: 7 days a week x 3 weeks

Regular season and playoffs: 5 days a week + gameday

*Anyone interested in applying for this position please send a letter of intent and a CV to Tristan Castonguay by **January 18th 2024**.*
Tristan.castonguay@concordia.ca



Department of Health, Kinesiology, and Applied Physiology
Concordia University
7141 Sherbrooke St. West
Montreal, Quebec

Poste d'assistant diplômé: Alouettes de Montréal / Université Concordia

Présentation du poste:

Le but de ce poste d'assistant diplômé est de fournir un soutien financier à un étudiant diplômé tout en menant des recherches et en fournissant des services de thérapie du sport avec les Alouettes de Montréal. Le candidat retenu exercera les fonctions de thérapeute du sport avec les Alouettes de Montréal de mai 2024 à novembre 2024 (6 mois) tout en étant inscrit à des études supérieures au Département de santé, kinésiologie et physiologie appliquée. L'assistant diplômé sera chargé d'étudier l'évaluation et la gestion des blessures aux ischio-jambiers. Les blessures aux ischio-jambiers constituent un problème important dans de nombreux sports, notamment dans la LCF. La recherche fera appel à des technologies d'imagerie et à des mesures objectives de la fonction et de la force.

Objectifs du programme :

- Gérer un projet de recherche sur les blessures musculosquelettiques.
- Augmenter la compétence clinique en gestion des blessures sportives et orthopédiques au niveau professionnel en travaillant à temps plein avec l'équipe.
- Aider à encadrer les étudiants stagiaires en thérapie du sport.
- Faciliter l'éducation et l'application des connaissances dans le domaine de la thérapie du sport en publiant vos résultats.

Conditions préalables:

- Thérapeute du sport agréé
- Assurance responsabilité professionnelle
- Certification de premier répondant sportif
- Acceptation à la maîtrise/doctorat en sciences de la santé et de l'exercice à l'Université Concordia

Le soutien comprend une allocation de 15 000 \$ avec des options de compensation supplémentaire si vous obtenez un poste d'assistant d'enseignement, un ensemble de vêtements d'équipe et 2 billets pour chaque partie à domicile.

Calendrier de la saison :

Camp d'entraînement : 7 jours sur 7 x 3 semaines

Saison régulière et séries éliminatoires : 5 jours par semaine + journée de match

*Toute personne intéressée à postuler est priée d'envoyer une lettre d'intention et un CV à Tristan Castonguay avant le **18 janvier 2024**.*

Tristan.castonguay@concordia.ca